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Referat fra 13. Bestyrelsesmøde.  
 

Onsdag den 12. august 2009, kl. 1600 
Hotellet Rønde 

 
Deltagere i mødet: 

Hans Grøn (HG), Thorkild Hansen (TH),), Ebbe Bjørn Andersen(EBA), Kaj Tipsmark (KT), 
 Grete Kristensen(GK), Jørgen Wichmann(JW) og Anne-Mette Skifter (AMS). 

 
Afbud / fravær: 

Benny Kristoffersen (BK), Jørgen Malling (JM), Geert Hallberg (GH) og Eiwind Wad(EW) 
 

Tillykke Ebbe med din 70 års fødselsdag, d. 12.08.2009 
 

0. Godkendelse! 
Referatet fra seneste møde skal godkendes. 

Referatet blev godkendt. 
 

1. Siden sidst!  Hvad er der sket siden sidste bestyrelsesmøde? - kort opremsning v/ Hans Grøn. 
1.  Lystøndeskuret, BLIS har den 25. maj 2009 modtaget mandat fra Syddjurs kommune, til at arbejde med 

Lystøndeskuret i 2 år (genrejsning). 
2. 29. juni 2009 BLIS´s høringssvar, til forslag til Nationalpark Mols Bjerge, fremsendes til Skov- og 

Naturstyrelsen. 
3. 24. juni 2009 var der stiftende generalforsamling for foreningen ”Fortællinger fra Mols og Helgenæs”. 
4. Offentligt møde om Lokalplan 177 - Den bevarende Lokalplan for Ebeltoft Midtby. BLIS´s henvendelse har 

været på udvalgsmødet i PUK den 6. maj (11. maj) 2009, som en orienteringssag. I referat fra udvalgsmødet er 
nævnt ” Forslag til mødedato, hvis udvalgsformanden kan og vil deltage” - BLIS har tidligere givet udtryk for at 
formanden for PUK-udvalget kunne bestemme datoen. Ingen tilbagemelding fra Syddjurs kommune endnu. Der 
er via mail rykket flere gange for en dato. 

5. NTM-udvalget har på sit møde den 11.08.09 en sag om tilbygning og opdeling i 2 lejligheder på ejendommen 
Egil Fishers Vej 4, Ebeltoft. 

6. Den 23. juli 2009 har Thorkil en drøftelse med Kit Egefjord - vedr. bl.a. Lystøndeskuret. (TH) har udarbejdet et 
notat om sine drøftelser med Kit. 

7. Geert Hallberg har tilmeldt 2 BLIS deltagere til et af LAG arrangeret Informations- og netværksmøde torsdag 
den 13. august 2009. 

8. Bevarings Rådet (Facadeudvalget), Syddjurs Kommune, holder første møde efter sommerferien den 20. august 
2009. 

9. DOKBio - mandag den 3. august 2009 havde Thorkild og Hans et uformelt møde med Poul Erik Clausen og 
forskellige repræsentanter for diverse forenings-skibe i fiskeri-havnen, Ebeltoft. Ved møde blev der diskuteret 
forskellige muligheder for udviklingen af fiskerihavnen og i den forbindelse hvordan BLIS ser havnen og 
nærområdernes udviklingspotentiale. I den forbindelse blev en placering af lystøndeskuret også diskuteret. 

 

2. Status fra kassereren. 
Redegørelse / oversigt fra kassereren.  

 - Pt. Er der 41 betalende medlemmer, hvoraf 2 medlemmer er i restance for 2009. Kassebeholdningen er pt. 
13.782,-kr., hvoraf 10.000 kr. er modtaget fra Syddjurs Kommune, og øremærket til kommunikationsudstyr. 
Der er således 3.782 kr. til rådighed, hvoraf 4.000 kr. skal anvendes til IT for at få tilskud fra LAG. 
 - Til hjemmeside og IT skal der anvendes 40.000 kr., for at modtage 20.000 kr. fra LAG. 
 - Der er budgetteret således:             Hjemmeside + domænenavn                 20.500 
                                                              IT udstyr                                                 13.500 
                                                              Eget arbejde                                             6.000 
                                                              Sum                                                        40.000 
 
 - Der finansieres således:                 Tilskud fra LAG 50% af udgifter   20.000 
                                                              Eget arbejde                                                 6.000 
                                                              Tilskud fra Syddjurs Kommune                               10.000 
                                                              Træk fra kassebeholdningen                                    4.000 
                                                              Sum                                                        40.000 

   
 

3. Forretningsorden i BLIS. 
Jørgen Wichmann, Hans Grøn og Kaj Tipsmark er i udvalget for udarbejdelse af  foreningsorden i BLIS. 
Der udarbejdes i løbet af foråret 2009, forslag til en forenings-protokol. 
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Ingen nyheder fra udvalget 
 - KT vil inden næste møde, undersøge om der er lignende foreninger der har en forretningsorden, som BLIS 
kan tage udgangspunkt i(evt. Landsforeningens forretningsorden). KT vil herudfra lave et oplæg til 
forretningsorden. 

 

4. Kulturopgaver. 
Eventuelle ”kulturopgaver” siden sidst: ”ordet går bordet rundt”- 

 - EBA, spørger om der er en Viking bade klub i Kommunen? HG- der er vinterbaderne, som holder til ved 
lystbådehavnen i Ebeltoft, og de har en ”Stridsvogn” som anvendes til omklædning og her drikkes en lille dram 
efter badet. 
 - EBA, Spørger til Marie Mølle? HG- der er ikke fremkommet ansøgning om tilladelse til opførelse af 
tilbygning endnu. 
 - TH, der er i dag d. 12.08.09 et idé møde i Kolind om Kolind Midtby, der er jf. Avisen,  i alt 4 møder. Burde 
BLIS ikke deltage i disse møder? 
 - TH, Staten vil i nærmeste fremtid oprette en forholdsvis stor pulje, med midler til Nedrivning, oprydning og 
sanering af ejendomme. Her bør BLIS være opmærksomme rundt i kommunen. 

 

5. Kontakt til medlemmer. 
1. Nyt fra www-udvalget. 
Skal vi ikke holde en RECEPTION når hjemmesiden - www.blis.dk - er klar til åbning? 
Nyt fra www-udvalget. 

 - Der er indgået kontrakt, med beløb på 16.000,-kr. til hver af de 2 foreningerne. Der afholdes møde d. 
21.08.09 hvor forslag fremvises. 
 - Forslag om at er en af BLIS –bestyrelsesmedlemmer skal påtage sig opgaven som administrator af 
hjemmesiden. Der er ikke valgt nogen på nuværende tidspunkt. 
 - Der er forslag om at hver udvalg f.eks. har et par sider, og dette delegeres ud til udvalgene. 
 - Der blev debatteret om hvor meget kapacitet der vil være på hjemmesiden? Om der evt. er 2 niveauer? 

 

6. Landsforeningen By og Land. 
Landsforeningen har indkaldt til Formandsmøde i Odense den 5. september 2009. 
Se program for mødet - som har temaet SAMARBEJDET - på foreningens hjemmeside. Såfremt nogen fra 
bestyrelsen ønsker at deltage i mødet, betales rimelige udgifter til deltagelse i mødet. 
(KT og (TH) giver rapport/referat til bestyrelsen fra deres deltagelse i inspirationsmøde i henholdsvis Fredericia og Odense.  
 - HG kan ikke deltage i formandsmødet, er der evt. andre der har lyst og mulighed? 

 

7. Markedsføring af foreningen og status-rapport fra udvalgsarbejdet: 
Lystøndeudvalget:  
Sidste nyt fra udvalget! 
BRAIN STORM angående lystøndeskurets fremtid. 
 - GK vil gerne være med i udvalget. 
Bevarings Rådet, Syddjurs Kommune:  
Sidste nyt fra udvalget! 
 - EBA – der er ikke yderligere siden sidst. 
Den bevarende lokalplan for Ebeltoft midtby: 
Sidste nyt! 
 - HG – rykker igen for en dato ved PUK 
Nationalpark Mols Bjerge-udvalget:  
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen nyheder siden sidst.  
 - Indvielse d. 29/8 09 - forslag om at BLIS evt. kan dele BLIS-brochure materiale ud i forbindelse med indvielsen. 
Fischers Park - udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen nyheder siden sidst. 
 - Forslag om at lægge pres på Kommunen, for Lokalplanlægning for området, og med anmodning om at  BLIS  
kan være deltagende, sammen med grundejerforening og DN. 
Sejlturs-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - sagen foreslås udsat til foråret 2010. 
Følle Mølle - udvalget 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen nyheder siden sidst. 
Kolindsund-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - ingen nyheder siden sidst. 
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Dialogmøde - udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! 
 - dialogmødet ”Politiker ser på Kultur i Kommunen”, kan det evt. være i perioden lige op til Kommunalvalget  
d. 17.11.2009??  
 - Kunne det f.eks. være i forbindelse med et andet off.møde??? 
 - TH vil forhøre sig i Venstre´s gruppe, og HG vil forhøre sig i den  Socialdemokratiske gruppe. 
 - Der kom et forslag om ”Kultur debat”, i samarbejde med Kulturministeriet. JW vil forhøre sig hos Kristian 
Krog, om et samarbejde om et arrangement. 

 

8. Aktuelle sager. 
1. Maltfabrikken. Muligheder for fredning / bevarelse. 
 (HG) giver en kort orientering. 
 17. juni 2009, Avis-artikel i Århus Stiftstidende med overskriften ”Politikere mangler kulturhistorisk indsigt” 
 Mail den 30.06.09 fra NINNA Thomsen:  Kære Hans 

Tak for din ulejlighed . Din skrivelse er distribueret til den socialdemokratiske byrådsgruppe og indgår i den videre beslutnings 
proces.  
Et flertal i gruppen er umiddelbar enige i dine synspunkter. 
Du ønskes en rigtig god sommmer. 
Venlig hilsen   
Ninna 

 23. juni 2009 - Læserbrev Folketidende - fra Ebbe - angående muligheder for bevaring af Maltfabrikken. 
 HG- Maltfabrikken – Økonomiudvalget skal behandle sagen, før den kan indstilles til behandling i Byrådet. 
 KT har taget fotos af maltfabrikken, især bindingsværkshuset. 
2. Egil Fishers Vej 4, Ebeltoft 
 (HG) giver en kort orientering 

 

9. Arrangementskalender for efteråret 2009. 
1. Offentlig møde om ”10 år med den Bevarende lokalplan for Ebeltoft Midtby. 
2. Offentlig møde om Lystøndeskurets fremtid. 
3. Offentlig sejltur langs Syddjurs kyst - f.eks. i en kanalrundfarts båd.    -   UDSAT 
4. Udflugt til Kolindsund m.m.    -   UDSAT 
5. Dialogmøde med politikerne inden kommunevalget 2009 (17. nov. 09), for at høre om Deres stillingtagen til 

By- og landskabskulturen i Syddjurs. Skal vi ikke nedsætte et udvalg som planlægger et dialogmøde? 
6. Reception ”www.blis.dk” - Tid? - Sted? - 
Bestyrelsens kalender: 
1. 13. august 2009 LAG afholder Informations- og netværksmøde kl. 17 - 19 på Føllevej 5, 8410 Rønde. 
 HG - forsøger at finde tid til at deltage i mødet. 
2. 29. august 2009 - Officiel åbning af Naturparken Mols Bjerge. 
3. Næste bestyrelsesmøde - onsdag den 2. september 2009. 
4. Formandsmøde i Landsforeningen, afholdes i Odense den 5. sept. 2009. 
 Tilbuddet står åbent for tilmelding, tilmelding senest d. 2. sep. 2009. 
   

 

10. EVENTUELT. 
GH – vil forsøge at finde et egnet lokale til kommende bestyrelsesmøde d. 12.08.09 i Rønde, kl. 16.00. 
GK – vil sørge for kaffe/te til bestyrelsesmødet d. 12.08.09 
 
Benny Kristoffersen har fået ny adresse: P. Vejsgaards Vænget 1, 8550 Ryomgård 

 
11. Kommende bestyrelsesmøder:  

Forslag til datoer for bestyrelsesmøder, på onsdage, i 2009: 
EFTERÅR/VINTER:  September, onsdag den 2 - Oktober, onsdag den 7 - November, onsdag 4 og December, onsdag  9.  

 
Diverse udvalg: Lystøndeudvalget består af: Anne-Mette, Thorkild, Jørgen M. og Grete   Tovholder: Jørgen M. 

www-udvalget består af: Thorkild, Benny og Geert. -  Tovholder: Thorkild. 
Forretningsorden-udvalget består af: Hans, Kaj og Jørgen W. -  Tovholder: Kaj. 
Sejlturs-udvalget består af: Jørgen M, Eiwind og Jørgen W. -  Tovholder: Eiwind. 
Nationalpark Mols Bjerge-udvalget består af: Thorkild, Hans og Ebbe - Tovholder: Thorkild. 
Fischers Park – Femmøller: Kaj, Geert og Grethe - Tovholder: Kaj. 
Følle Mølle – udvalget Eiwind og Geert Tovholder: Eiwind 
Kolindsund – udvalget Eiwind, Thorkild og Ebbe Tovholder: Eiwind 
Dialogmøde – udvalget Hans, Benny, Thorkild og Jørgen W. Tovholder: Jørgen W. 

 
Referat er sendt pr. mails til alle bestyrelsesmedlemmer! 
 
 
  Referat: AMS - 25. august. 2009 


